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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült: Rakamaz Város Önkormányzata Kulturális, Oktatási és Sport 

Bizottságának 2008. november 13. napján megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Pályi Zoltán a bizottság elnöke, 
                          Nádasdi Frida,                         
                          Pirint Andrásné, 
                          Szin Zoltán bizottsági tagok, 
 
                          Farkas Ernő polgármester, 
                          Tóth Andrea  jegyző, 
                          Gazsi Ferencné vezető tanácsos, - jkv. vezető -. 
                            
 
Távolmaradt: 
 
Távolmaradását nem jelentette be:  
 
        Kocsa András bizottsági tag. 
                           
 
 
Pályi Zoltán a Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság elnöke köszönti a bizottság 
tagjait és a jelenlévőket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mert jelen van 
4 fő bizottsági tag. Ezt követően az ülést megnyitja. 
 
A bizottság elnöke javaslatot tesz arra, hogy a meghívóban szereplő napirendi 
pontot tárgyalja meg a bizottság. 
 
 
A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi napirendi 
pont tárgyalását fogadta el: 
 
 
1.) Német nemzetiségi hagyományok ápolásával összefüggő szakmai tanácsadói  
     feladatok ellátására megbízás. 
     Előadó: Farkas Ernő polgármester 
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Első napirendi pont: Német nemzetiségi hagyományok ápolásával összefüggő 

szakmai tanácsadói feladatok ellátására megbízás. 
Előadó: Farkas Ernő polgármester 

 
 
A határozat-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva van. 
 
 
Farkas Ernő polgármester szóbeli előterjesztése: 
2001-től működik az iskolában a német nemzetiségi program. Az elmúlt időszak 
eseményeinek tükrében a településen a német nemzetiségi hagyományok ápolása 
nem megfelelő. Lépéseket akarok tenni a probléma megoldására. Ezért gondoltam 
úgy, hogy keressünk egy olyan embert, aki nagy tapasztalatokkal rendelkezik és 
segítségünkre tud lenni a probléma megoldásában. Papp László a Nyíregyházi 
Főiskola docense, a német nyelv szakértője, aki a kezdetektől fogva nagyon sokat 
segített a munkában. Az ő irányítása alatt vezettük be a német nyelv oktatását az 
iskolában, és azóta felügyeli ezt a folyamatot. Az az elképzelésem, hogy Papp 
Lászlót bíznánk meg  a német kisebbségi önkormányzattal való kapcsolattartás 
elősegítése érdekében. 
 
 
H o z z á s z ó l á s o k : 
 
Szin Zoltán: 
Úgy döntöttem, hogy amit nem tartok helyesnek, azt szóvá fogom tenni. 
Kapcsolattartás Rakamaz Város Német Kisebbségi Önkormányzata és Rakamaz 
Város Polgármester között, ez azt jelenti, hogy megszűnik a kapcsolattartás Farkas 
Ernő és a Német Kisebbségi Önkormányzat között? Ezt felesleges pénzkiadásnak 
tartom a magam részéről. 
 
 
Farkas Ernő polgármester: 
A Német Kisebbségi Önkormányzat és a köztem történt eseményeknek hosszú 
története van. Nekik a polgármester személyével van gondjuk. Engem a település 
választott meg polgármesternek és nem a Német Kisebbségi Önkormányzat. Én 
lezártam ezt a dolgot. 2002 óta nem történt előrelépés. Olyan előrelépés, ami a 
környezetet formálná. Nincs jelen kulturális hagyomány. Fontosnak tartom, hogy 
felvegyük a kapcsolatot német nyelvű, hagyományú településekkel. Dolgozzon a 
Német Kisebbségi Önkormányzat úgy, ahogy gondolja. Nekünk a német 
hagyományokra, oktatásra oda kell figyelni. Perényi Károly, aki rengeteget 
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 dolgozott a német hagyományok feltárásával, kutatásával, nem tudott bekerülni a 
Német Kisebbségi Önkormányzatba. Papp László főiskolai tanár segíteni fog 
nekünk, ő fog tudni lépni ebben a dologban. Az összeggel kapcsolatosan azt tudom 
mondani, hogy ha nem fog működni, közösen fogjuk felmondani a megállapodást.  
 
 
Pályi Zoltán: 
Nekem sokat mondják Rakamazon, hogy „betelepült” vagyok, hiszen nem itt 
születtem. Nem csináltam ebből problémát. Úgy gondolom, bár minden ember  
ennyit tenne Rakamazért, mint én, aki „bekerült”  vagyok. A Német Kisebbségi 
Önkormányzat azoknak az embereknek az érdekeit kell, hogy képviselje, akik 
megválasztották őket. Itt személyes ellentét folyik. A német nemzetiségi 
hagyományok ápolását az önkormányzat felvállalta, tenni akar érte. A szakértők is 
elmondták, hogy nem sok ilyen település van az országban, ezért büszkének 
kellene lenni arra, amit eddig elértünk. 
 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Az Országos Kisebbségi Bizottság is elismerően nyilatkozott a nálunk folyó német 
nemzetiségi oktatással, neveléssel kapcsolatosan. „Rakamazi modellről” beszélnek 
aminek én tettem le az alapjait. A szakmai programot a mi tantestületünk vezette 
be. Büszke vagyok arra, hogy a mi programunkat, a „Rakamazi modellt” ismerik 
mindenhol. Bocsánat, ez a végzettségem. 
 
 
Szin Zoltán: 
Ezekkel a dolgokkal nekem semmi bajom nincs. De úgy érzem, elromlott valami a 
településen. 
 
 
Pályi Zoltán: 
Javaslom, a Kulturális, Oktatási és Sport Bizottságnak a határozat-tervezet 
elfogadását. 
 
 
A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság 3 igen, 1 nem szavazattal az alábbi 
határozatot hozta: 
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Rakamaz Város Önkormányzata 
Kulturális, Oktatási és Sport Bizottságának 

68/2008. (XI.13.) számú 
h a t á r o z a t a 

 
német nemzetiségi hagyományok ápolásával összefüggő szakmai tanácsadói 

feladatok ellátására megbízás 
 
 

A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság 
 
A német nemzetiségi hagyományok ápolásával összefüggő szakmai tanácsadói 
feladatok ellátására megbízás adásáról  szóló határozat-tervezetet megtárgyalta, azt  
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.  
 
Mivel több napirendi pont nem volt, Pályi Zoltán a bizottság elnöke az ülést 
bezárta. 
 

K.m.f 
 
                       Pályi Zoltán                                            Gazsi Ferencné 
                  a bizottság elnöke                                              jkv. vezető              


